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Кроч на свой родны, 
дзвінскі ўзгорак,

каб глядзець у будучую сінь
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 ПАСЛЯ ЗДАРэННЯ

 АБМЕРКАВАННЕ

(працяг на стар. 2)

АЛьКАГАЛіЗАЦЫі

ГАНДАЛь

Выступоўца расказаў пра досьвед 
швэдаў у справе дэалькагалізацыі 
насельніцтва і магчымасьці яго 
выкарыстаць у беларускай рэчаіснасьці?

Згодна з сусьветным рэйтынгам 
ужываньня алькаголю, Беларусь у 2014 
годзе займала 10-е месца з паказьнікам 
– 15,13 літры на чалавека. У Швэцыі – 
10,3 літры. Але ў 2016 годзе Беларусь 
узьнялася ўжо на другі радок – 16,4 літры. 
Як адзначыў спадар Барысаў, цікавай 
была рэакцыя на гэта беларускіх уладаў. 
Замест таго, каб рабіць нейкія захады 
па дэалькагалізацыі, яны абвінавацілі… 
складальнікаў рэйтынгу ў памылковай 
мэтодыцы падліку.

Прыклад Швэцыі ў дэалькагалізацыі 
краіны вельмі паказальны. Сто гадоў таму 
Швэцыя была адным з самых дэпрэсіўных 
рэгіёнаў Эўропы. Працы не было, 
кожны чацьвёрты жыхар вымушаны 
быў пакінуць краіну. Насельніцтва, якое 
не бачыла выйсьця, сьпівалася. Дзеля 
вырашэньня праблемы там прынялі 
праграму дэалькагалізацыі, якая цяпер 
дае свой плён.

Так, калі ў Беларусі 18-гадовы маладзён 
ужо мае права купіць любы алькагольны 
напой, дык ягоны раўналетак у Швэцыі 
можа набыць толькі напой з утрыманьнем 
алькаголю ня больш за 3,5 градусы. Больш 
моцныя напоі можна купіць толькі пасьля 
таго, як спажыўцу споўніцца 20 гадоў.  

Калі ў Швэцыі сьпіртовыя напоі 
прадаюцца ад 10-й да 19-й гадзіны, то ў 
Беларусі іх можна купляць круглыя содні. 
Да таго ж у скандынаваў у суботу продаж 
абмяжоўваецца ўсяго пяцьцю гадзінамі (з 
10 да 15), а ў нядзелю крамы і наогул не 
працуюць.

І яшчэ трохі статыстыкі. Калі ў Беларусі 
на адну кропку продажу алькаголю, якая 
знаходзіцца ў крокавай дасяжнасьці, 
прыпадае 550 жыхароў, то ў швэдаў адна 
крама разьлічаная аж на 20 тысяч чалавек. 
Моцныя напоі там можна набыць толькі 
ў спэцыялізаваных дзяржаўных крамах. 
На ўсю Швэцыю такіх крамаў усяго 436. 
Прычым такія крамы ня маюць на мэце 
прадаць алькаголю як мага больш, бо ўсе 
яны падпарадкоўваюцца міністэрству 
аховы здароўя.

Падкрэсьлім: там дзяржава не імкнецца 
зарабіць на здароўі сваіх грамадзянаў, як 
у нас.

Ніякіх зьніжак на алькаголь у Швэцыі не 
бывае. Табе ніколі не прададуць бутэльку, 
калі ты ўжо заўважна падпіты. І вось што 
важна: 77% швэдаў падтрымлівае такую 
гандлёвую палітыку.

Што да коштаў, гарэлка там каштуе 25 
эўра пры сярэднім заробку ў 3500 эўра. У 
той жа час беларусы, якія атрымліваюць 
заўважна менш (у сярэднім 350 эўра), 
могуць набыць на свой заробак больш 
гарэлкі, чым тыя ж швэды.

Падчас дыскусіі адна з удзельніц 
сустрэчы  распавяла гісторыю змаганьня 
з алькагольнай залежнасьцю ва ўласнай 
сям'і. Не дапамагалі ані мэдычныя сродкі, 
ані ўдзел у групах ананімных алькаголікаў. У 
часе лячэньня былі надзеі на паляпшэньне, 
але адмовіцца ад залежнасьці так і не 
атрымалася. Падводзячы высновы, 
жанчына зазначыла, што алькагалізм – 

У межах швэцка-беларускай праграмы “Паглыблены дыялёг” 
ў Эўрапейскім клюбе ў Віцебску прайшоў круглы стол. 
Абмяркоўвалі “Праблему алькагалізацыі насельніцтва”. 
Удзельнікамі дыскусіі сталі прадстаўнікі дэмакратычных 
партыяў і арганізацыяў Віцебшчыны. Тэму прэзэнтаваў 
старшыня БСДП Ігар Барысаў.

Чаму беларусы сьпіваюцца?
гэта трагедыя ня толькі алькаголіка, але 
і ягонай сям'і. І такіх гісторый у Беларусі 
процьма.

Адзін з удзельнікаў дыскусіі зазначыў, 
што сытуацыя ніколі ня зьменіцца, 
пакуль дзяржава ня спыніць прапаганду 
спажываньня алькаголю. Яскравы 
прыклад: у краме 15 гатункаў хлеба і 
больш за 200 найменьняў алькагольнай 
прадукцыі.

Згадалі ўдзельнікі імпрэзы і яшчэ дзьве 
крыніцы спажываньня алькаголю, якія ня 
ўлічваюцца пры стварэньні рэйтынгаў: 
самагонаварэньне і ўжываньне аптэчных 
вырабаў, якія ўтрымліваюць сьпірт. 
Прычым самагон гоняць ня толькі на 
вёсцы, але і ў горадзе. Таму ў свой час 
давядзецца вырашаць і гэтую праблему.

Як кажуць экспэрты, вынікі неафіцыйных 
падлікаў спажываньня алькаголю ў 
Беларусі могуць перавысіць афіцыйную 
статыстыку ў некалькі разоў

Гісторык Анатоль Сідарэвіч, які актыўна 
ўдзельнічаў у абмеркаваньні, напрыканцы 
сустрэчы зазначыў: “Каб стаць упоравень з 
Эўропай у гэтым пытаньні, трэба найперш 
стварыць адпаведную матэрыяльную 
базу, узьняць узровень жыцьця, культуры, 
адукацыі. Закон аб дэалькагалізацыі 
можна прыняць, але, каб ён запрацаваў, 
неабходныя грошы. А грошай у дзяржаве 
няма…”

Якаў Дрозд

В настоящее время Витебское 
районное потребительское общество 
переживает не лучшие дни. Многие 
принадлежавшие ему магазины 
закрыты, часть из них выставлена на 
продажу. Среди них — «культовые» в 
прошлом места, такие, как торговый 
центр в агрогородке Октябрьская, 
куда в начале 1990-х годов многие 
витебляне ездили закупаться 
дефицитными товарами.

Как появился первый в Витебском 
районе супермаркет и что он 
представляет из себя сейчас?

В годы позднего «застоя» и ранней 
перестройки торговый центр в деревне 
Октябрьская получил известность как 
самый примечательный долгострой 
Витебского района.

Строительство магазина с 
рестораном предусматривалось 
в поселке центральной усадьбы 
тогдашнего совхоза «Селюты» еще в 
конце 1960-х годов. Но приступить к его 
возведению смогли только в ноябре 
1981 года. Работы вел строительный 
трест Витебского облпотребсоюза.

Первые строители появились на 
площадке у старого Оршанского 
шоссе в ноябре 1981 года. Стройка 
то начиналась, то замирала на долгие 
месяцы. Кирпичный остов торгового 

центра быстро стал объектом шуток 
местных острословов, получив 
прозвище «стройки с бородой».

Районная газета «Ленінская праўда» 
(нынешняя «Жыццё Прыдзвіння») 
писала 17 июля 1986 года: “По 
окрестным деревням ходили слухи-
шутки, что однажды сюда приехала 
археологическая группа студентов 
из Прибалтики. Будущие этнографы-
историки что-то замеряли, брали в 
руки куски развалившегося кирпича, 
отбивали молотками от кучи-монолита 
слитки цемента. Не будем оспаривать 
правдивости услышанного. Пусть все 
это останется на совести местных 
фантазеров.”

Газета отмечала, что, несмотря 
на принятие мер против лиц, 
затягивавших стройку, она за пять лет 
практически не сдвинулась с мертвой 
точки. Единственным жителем 
деревни Октябрьской, кому «стройка с 
бородой» была по душе, была местная 
коза, прятавшаяся в недостроенном 
магазине в жаркие дни.

4 июля 1987 года газета «Ленінская 
праўда» сообщила об открытии 
торгового центра в деревне 
Октябрьской.

Центр включал в себя промтоварный 

4 интересных факта про магазин в агрогородке Октябрьская в 
который ездил весь Витебск в 90-х «на закупы».

первый районный 
супермаркет

— Сітуацыя аналізуецца — кажуць 
у ведамстве. — Ці будуць зробленыя 
адпаведныя высновы: чаму магла 
здарыцца такая трагедыя, на 
нягледзячы тое, што ўсе псіхолага-
педагагічныя меры і меры бяспекі 
былі падлучаныя?

У міністэрстве абяцаюць, што ў 
школах будуць узмоцнены меры 
бяспекі.

Цяпер на месцы ў школе працуюць 

псіхолагі. Заняткі ідуць у звычайным 
рэжыме, старонніх на тэрыторыю 
школы не пускаюць.

Міністэрства адукацыі Рэспублікі 
Беларусь выказвае шчырыя 
спачуванні ў сувязі з трагедыяй у 
установе адукацыі "Сярэдняя школа 
№ 2 г. Стоўбцы "і перадае самыя 
глыбокія спачуванні родным і блізкім 
загінуўшых.

 TUT.BY

Пасля нападу ў Стоўбцах ва ўсіх установах адукацыі краіны 
будуць узмоцненыя меры бяспекі, распавялі TUT.BY ў 
Міністэрстве адукацыі.

у школах узмоцняць 
бяспеку

На общественное обсуждение 
вынесли проект постановления 
Минприроды «Об установлении 
запрета на любительское рыболовство 
на участке реки Западная Двина». Он 
направлен на сохранение рыбных 
ресурсов и создание благоприятных 
условий для их воспроизводства.

Проект предлагает запретить 
любительское рыболовство на участке 
Западной Двины от плотины Витебской 

гидроэлектростанции на расстоянии 
800 метров вниз по ее течению до 
места впадения реки Лужеснянки. 
Срок запрета — до 9 апреля 2021-го.

Замечания и предложения можно 
высказать в специальной теме на 
Правовом форуме Беларуси. Их можно 
также направить с 14 по 25 февраля на 
электронный адрес: vkorenchuk@tut.
by.

TUT.BY

В Витебском районе на части Западной Двины хотят запретить 
рыбалку.

обсуждаем проект
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Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты “Дзвінскі 
Ўзгорак“ паведаміце рэ-
дакцыі аб гэтым. Калі не 
жадаеце атрымліваць га-
зету, то патэдефануйце.

Калі парушаны вашы 
правы спажыўца, працаўні-
ка, то даем эфектыўныя 
парады па абароне права і 
пошуку бясплатных юрыс-
таў. Звяртайцеся на адрас 
газеты “Дзвінскі Ўзгорак“.

Наша газета стала 
размяшчацца на партале 

http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 

могуць яе спампаваць 
яшчэ да з’яўлення газеты 

на паперы.

(пачатак на стар. 1)

ГАНДАЛь

магазин и кафетерий. В 
магазине имелось два 
отдела — «Промышленные 
товары» и «Товары для дома», 
работали пять продавцов. 
Продавались одежда и обувь, 
часы и посуда, галантерейные 
изделия и парфюмерия, 
радиоприемники и ковры. 
Работал уголок «Для 
домашнего мастера». 
Кафетерий пользовался 
большой популярностью у 
сельской детворы, тут можно 
было поесть сладостей и 
мороженого.

Приобрести дефицитные в 
то время товары приезжали 
в Октябрьскую не только 
жители окрестных деревень, 
но и многие витебляне.

Благоустроенная площадка 
перед торговым центром 
стала излюбленным местом 
проведения гуляний на Новый 
Год, Масленицу и другие 
праздники.

К началу 2000-х годов 
торговый центр в деревне 
Октябрьской пришел в упадок. 
Но в сентябре 2005 года 
Витебский райпотребсоюз 
провел реконструкцию 
магазина и кафетерия. 
Отремонтированный торго-
вый центр получил название 
«Луч». Тогда же была открыта 
и столовая на 126 посадочных 
мест.

Из промтоварного магазина 
«Луч» стал магазином товаров 
повседневного спроса — 
первым в Витебском районе 
супермаркетом. Здесь можно 

было приобрести как продукты 
питания (в том числе и живую 
рыбу), так и бытовую технику 
(холодильники, телевизоры, 
DVD-проигрыватели), това-
ры для дома, школьные 
принадлежности, игрушки и 
книги.

В помещении 
кафетерия была открыта 
столовая с банкетным 
залом, телевизором и 
кондиционером. Столовая 
вскоре стала любимым местом 
для проведения свадеб, 
банкетов и корпоративов 
как для жителей деревни 
Октябрьской, так и для 
приезжих горожан.

Недолго просиял «Луч» 
в получившей статус 
агрогородка деревне 
Октябрьской. Все меньше 
людей шло сюда за покупками, 
сокращалась торговая 
площадь магазина. Возможно, 
виной тому было место 
расположения торгового 
центра, находящегося в 
стороне от проторенных 
пешеходных маршрутов 
местных жителей. Многие 
из них по-прежнему ездят 
за покупками в город, где 
ассортимент товаров выше, а 
цены ниже.

В настоящее время магазин 
«Луч» пустует и выставлен на 
продажу. Только вот желающих 
приобрести его пока не 
нашлось. Хотел выкупить 
торговый центр «Веста», но в 
последний момент отказался.

Наверное, сейчас будет 
сложно найти торговый 

зал, сохранивший свое 
оформление еще с советских 
времен. А вот на витринах 
октябрьского «Луча» по-
прежнему можно увидеть 
изображения рыбы, курицы, 
хлеба и обуви, а также 
мороженого в вазочке, 
сделанные в незапамятные 
годы.

Грустным напоминанием 
о прежних временах служит 
и вывеска «Сердечно 
приглашаем!» над входом 
в торговый центр. Но, судя 
по заваленным снегом 
ступенькам, воспользоваться 
приглашением уже давно 
никто не спешит.

А вот столовая рядом с 
магазином продолжает 
работать. С 8 до 16 по будням 
и с 8 до 13 — по субботам (по 
воскресеньям — выходной).

Тут можно весьма сытно 
и недорого пообедать. 
Правда, зайти лучше в первой 
половине дня, потому как к 
концу работы заведения все 
вкусное обычно разбирают.

Иногда в столовой 
многолюдно, особенно во 
время обеденного перерыва 
в учреждениях агрогородка. 
В остальное время здесь 
можно перекусить в гордом 
одиночестве.

Интерьеры столовой 
навевают ностальгические 
чувства, поэтому всем 
уставшим от городской суеты 
и желающим совершить 
путешествие во времени — 
добро пожаловать!

«Витебский курьер»

На пачатку свайго выступу 
гісторык Алег Трусаў 
павіншаваў віцебчукоў з 
пачаткам чарговай хвалі 
беларускага адраджэньня. 
Хваля васьмідзясятых 
– пачатку дзевяностых 
доўжылася да 1995 году, пасьля 
пачаўся адкат. Але, паводле 
спадара Трусава, апошнія 
пяць-сем гадоў назіраецца 
новы пад'ём беларушчыны, 
значна мацнейшы, чым быў у 
ранейшы пэрыяд. 

Алег Трусаў паведаміў, 
што летась 15 сакавіка быў 
зарэгістраваны Ўнівэрсытэт 
імя Ніла Гілевіча, які 
журналісты ахрысьцілі 
нацыянальным, хаця такога 
слова ў назве няма. У верасьні 
ўнівэрсытэт распачаў сваю 
працу. Дзейнасьць пачалася з 
падрыхтоўчых курсаў, на якіх 
цяпер больш за 70 школьнікаў 
вывучаюць фізыку, хімію, 
матэматыку, беларускую, 
польскую, ангельскую, 
нямецкую мовы ды гісторыю 
Беларусі. Шпаркай хадой 
ідзе падрыхтоўчая праца для 
атрыманьня ліцэнзіі.

Найгалоўнейшай мэтай 
унівэрсытэту спадар 
Трусаў назваў падрыхтоўку 
нацыянальнай эліты. Кошт 
навучаньня ў ВНУ складзе 
тысячу даляраў на год, і 
гэта самая нізкая сума на 

цяперашні час у краіне.
Далей Алег Трусаў 

прэзэнтаваў кнігу «Гісторыя 
Расеі ад Сярэднявечча да 
сучаснасьці», напісаную 
ў суаўтарстве зь Лявонам 
Баршчэўскім і Аляксеем 
Хадыкам. Выступоўца 
патлумачыў:

– Задума кнігі палягала ў 
тым, каб беларусы прачыталі 
пра гісторыю суседняй краіны 
зь беларускага гледзішча. 
Існуе шмат гісторыяў Расеі. 
Найперш, гэта кнігі, напісаныя 
ў самой Расеі. Шмат кніг 
выдадзеныя на ангельскай 
мове, на нямецкай, на 
польскай, нават на грэцкай. А 
на беларускай, каб ад пачатку 
да канца, не было. Вырашылі 
запоўніць гэтую лякуну. Кніга 
каштоўная яшчэ і тым, што 
пасьля кожнага разьдзелу 
друкуюцца першакрыніцы.

Гісторыю Расеі мы падаём ад 
сёмага-восьмага стагодзьдзя, 
да чарговага абраньня 
Пуціна прэзыдэнтам Расеі ў 
2018 годзе. Пры тым аўтары 
імкнуліся пісаць аб'ектыўна, 
выказвалі думкі розных 
гісторыкаў.

Этноляг і культуроляг 
Павал Церашковіч пачаў 
с таго, што патлумачыў 
прычыны стварэньня бела-
рускамоўнага ўнівэрсытэту. 
Першай прычынай, якая 

заахвоціла да дзеяньня, ён 
назваў наяўнасьць у краіне 
13,5 адсоткаў беларускіх 
школак. Стваральнікі ВНУ 
палічылі лягічным, што 
іх выпускнікі займеюць 
магчымасьць працягнуць 
навучаньне па-беларуску. 
Несправядлівым лічаць 
заснавальнікі ўнівэрсытэту 
тое, што цалкам 
беларускамоўную адукацыю 
у Беларусі дасюль атрымаць 
было немагчыма. І гэтую хібу 
яны вырашылі выправіць.

Па-другое, той факт, што ў 
глябалізаванай Эўропе ніхто 
не адмаўляецца ад сваёй 
мовы, кажа сам за сябе. 
Нават 350 тысячаў ісьляндцаў 
трымаюцца сваёй мовы і 
маюць два ўнівэрсытэты, 
паводле рэйтынгаў 
вышэйшыя за Маскоўскі 
дзяржаўны ўнівэрсытэт. Ня 
кажучы ўжо пра фарэрцаў (56 
тысячаў), якія таксама маюць 
унівэрсытэт на роднай мове. 
І толькі 4 краіны Эўропы 
застаюцца бэз вышэйшай 
адукацыі на сваёй мове: 
Ірляндыя, Мальта, зь нейкімі 
выключэньнямі Кіпр (грэцкі) 
і Беларусь. Анамальная 
сытуацыя ва ўсіх гэтых краінах 
выкліканая каляніяльнай 
мінуўшчынай, ад якога 
неабходна пазбаўляцца.

– Мы ствараем унівэрсытэт, 
але нам не хацелася б, 
каб гэта быў яшчэ адзін 
БДУ. Мы хочам стварыць 
унівэрсытэт 21 стагодзьдзя, 
арыентаваны ў будучыню. Усе 
нашыя студэнты, незалежна 
ад факультэту, будуць 

вывучаць дзьве замежныя 
мовы. Бяз гэтага існаваць у 
сёньняшнім глябалізаваным 
сьвеце немагчыма. Таксама 
для кожнага студэнта 
будзе прапанавана 
скончыць курс «Асновы 
прадпрымальніцтва». Гэта 
будуць курсы па маркетынгу, 
па кіраваньні пэрсаналам, па 
асновах фінансаў, па бюджэце 
і г.д. Патрэба ў такім навучаньні 
дыктуецца істотнымі зьменамі 
на рынку працы. Той, хто ня 
здолее самастойна стварыць 
месца працы для сябе і для 
іншых, папросту ня выжыве. 
Пра гэта я пішу ў сваёй кнізе 
«Глябальныя праблемы 
чалавецтва», – адзначыў 
спадар Церашковіч.

Найбліжэйшым часам 
студэнтам будзе прапанавана 
некалькі спэцыяльнасьцяў. 
Так, «Кіраваньне культурнай 
спадчынай» засяродзіцца на 
падрыхтоўцы мэнэджэраў, 
якія будуць ставіцца да 
культурнай спадчыны як да 
эканамічнага рэсурсу. Такі 
падыход дасьць магчымасьць 
ствараць працоўныя месцы 
і разьвіваць індустрыю 
культурнай і гістарычнай 
спадчыны.

Плянуецца адкрыцьцё 
дзьвюх праграмаў: 
«Германістыка. Нямецкая 
мова» і «Паляныстыка. 
Польская мова». Такіх 
спэцыялістаў у краіне 
пакуль нідзе не рыхтуюць. У 
пэрспэктыве ёсьць задума 
рыхтаваць адмыслоўцаў па 
ўсіх краінах, якія мяжуюць 
зь Беларусьсю. Дзіўна, 

але ў краіне дасюль няма і 
амэрыканістаў.

Выпускнікі сынтэтычнай 
дысцыпліны «Літаратурная 
праца. Творчасьць. 
Мастацкі пераклад» змогуць 
працаваць журналістамі, 
перакладчыкамі і 
літаратарамі.

Унівэрсытэт будзе 
рыхтаваць і кампутаршчыкаў у 
накірунку кампутарызаваных 
гуманітарных навук, якія 
будуць добра ведаць, што 
такое культура і грамадзтва.

Далей Павал Церашковіч 
распавёў пра свае кнігі 
«Глябальныя праблемы 
чалавецтва» і «Культурная 
геаграфія» ды адказаў на 
пытаньні прысутных.

Ян Сьведка

6 лютага ў віцебскім арт-пабе «Торвальд» адбылася 
сустрэча рэктара Ўнівэрсытэту імя Ніла Гілевіча 
Алега Трусава і прарэктара Паўла Церашковіча 
зь мясцовай грамадзкасьцю. Гаворка ішла пра 
стварэньне першага цалкам беларускамоўнага 
ўнівэрсытэту і выдавецкія навінкі.

нацыянальны ўнівэрсытэт

Злоумышленники на 
протяжении полутора месяцев 
воровали топливо из машин в 
областном центре и Витебском 
районе. Практически каждую 
ночь злоумышленники 
выходили на «охоту», сообщает 
официальный представитель 
УВД Витебского облисполкома 
Ольга Шкуратова. 

Выбирали одиноко 
припаркованные легковушки 
и большегрузы. Замки на 

бензобаках ломали отверткой, 
после чего сливали горючее. 
По возможности проникали 
в салон, забирали наиболее 
ценные вещи.

Правоохранители задержали 
злоумышленников во 
время очередной кражи. В 
отношении мужчин, двое из 
которых проживают в Рубе, 
один – в близлежащей деревне, 
возбуждено уголовное дело.

«Віцьбічы»

Жители Витебского района воровали топливо из 
машин в районе и областном центре.

«охотники» 
за топливом

У 24-гадовага старэй-шага 
лейтэнанта, оперупаўна-
важанага крымінальнага вышуку 
Шклоўскага РАУС, знайшлі і 
канфіскавалі амаль 30 грам 
псіхатропнага рэчыва альфа-
PVP [сінтэтычны псіхатроп, мае 
слэнгавую назву «хуткасць»].

Малады чалавек працаваў 
оперупаўнаважаным з 2016 
года. У момант затрымання 
быў не на службе і ў цывільным 
адзенні.

— 10 лютага супрацоўнікі 
міліцыі ў ходзе аператыўна-
вышуковых мерапрыемстваў 

па спыненні дзейнасці інтэрнэт-
крамы па продажы наркатычных 
сродкаў і псіхатропных 
рэчываў затрымалі 24-
гадовага жыхара Шклоўскага 
раёна. Пры ператрусе ў яго 
знайшлі і канфіскавалі асабліва 
небяспечнае псіхатропнае 
рэчыва альфа-РVP, масай больш 
за 29 грам, — паведаміла 
афіцыйны прадстаўнік УСК па 
вобласці Аксана Лазько.

Распачалі крымінальную 
справу па ч. 3 арт. 328 КК. 
Мужчыну затрымалі.

Якаў Дрозд

Затрыманьне адбылося ўвечары 10 лютага. 

затрымалі 
міліцыянера
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АЗБуКА ПАЛіТАЛОГіі

МАНифЕСТ МАЦКЕВиЧА

Нашы недатыкальныя, у адрозненне ад недаты-
кальных у Індыі, месцяцца не на дне, а на вяршыні 
сацыяльнай іерархіі. 

рэспубліка беларусь як прыклад дзяржавы 
па панятках 

…Чвэрць стагоддзя зна-
ходжання аднаго чалавека на 
пасадзе, якая не прадугледжвае 
ніякіх абмежаванняў, у тым ліку 
і канстытуцыйных, — падзея 
ўнікальная. Можна сказаць, што 
ў геаграфічным цэнтры Еўропы 
прырода паставіла эксперымент 
на радасць усім, хто цікавіцца 
гуманітарнымі ведамі. Дзе і 
калі яшчэ складуцца ўмовы 
для яго паўтарэння? Так што 
варта не адцягвацца, а лавіць 
кожнае слова пентачэмпіёна 
электаральных прэзідэнцкіх 
кампаній.

Недатыкальныя
На шчасце, за словам у 

кішэню АП лезці не прывык. 
Абмяжуюся адным адкрыццём 
з прэс-рэліза ад 15 студзеня, 
прысвечанага разгляду 
кадравых пытанняў: «Пакуль 
на стол мне не пакладуць 
вычарпальныя факты, ніхто 
да вас (прызначэнцаў АП. 

— Заўвага рэд.) дакрануцца 
не можа. Вы знаходзіцеся ў 
кадравым рэестры прэзідэнта 
і, натуральна, пад абаронай 
прэзідэнта. Але калі толькі я бачу 
канкрэтныя правапарушэнні, 
асабліва звязаныя з хабарамі 
і іншымі праявамі карупцыі, 
значыць, памнажайце на два як 
мінімум».

У Беларусі, такім чынам, 
маецца каста недатыкальных. 
Але, у адрозненне ад Індыі, 
дзе гэта каста знаходзіцца на 
самым дне сацыяльнай іерархіі, 
у «дзяржаве для народа» 
недатыкальныя належаць да 
вышэйшай касты, а дакладней, 
да вышэйшага саслоўя.

Я не памыліўся. Нягледзячы на 
адсутнасць паняцця «саслоўе» 
ў Канстытуцыі, нам выпала 
шчасце/няшчасце (патрэбнае 
падкрэсліць) жыць у саслоўным 
грамадстве.

Грамадства капіталістычнае 

з яго класавай структурай, 
заснаванай на спажыванні 
(найбольш нізкі, сярэдні і 
вышэйшы клас), у Беларусі так і 
не склалася. З хаосу «ліхіх 90-х», 
як фенікс з попелу, адрадзіліся 
саслоўі. Гэта катэгорыя 
ўведзеная ў навуку для апісання 
іерархій служэння.

У рынкавай эканоміцы 
працуюць дзеля ператварэння 
рэсурсаў у капітал, у рэсурснай 
— служаць дзеля справядлівага 
размеркавання рэсурсаў. 
Таму паняцце справядлівасці 
з’яўляецца базавым у саслоўнай 
будове свету. Пра гэта рэгулярна 
і нагадвае АП.

«Саслоўная сацыяльная 
справядлівасць, — тлумачыць 
расійскі сацыёлаг Сымон 
Кардонскі, — палягае ў 
размеркаванні рэсурсаў 
паміж саслоўямі прапарцыйна 
іх становішчу ў іерархіі 
саслоўяў». Іншымі словамі, 
такі від справядлівасці не 
прадугледжвае механічнай 
роўнасці ні ў размеркаванні 
матэрыяльных выгод, ні 
роўнасці перад законам. Усё 
якраз наадварот. Тым, хто 
спрабаваў судзіцца з дзяржавай, 
спадзяюся, тлумачыць гэта не 
патрэбна.

Як у савецкім мультфільме 
пра казляня, якое ўмела 
лічыць да дзесяці, дзяржава 
нас не толькі ўсіх пералічыла, 
але і ранжыравала з пункту 
гледжання карыснасці для сябе. 
А карысць ад кожнага з нас 
далёка не аднолькавая. Адна 
справа — лекар і настаўнік, 
а зусім іншая — чыноўнік і 
сілавік.

Асобным радком праходзяць 
тыя, каму пашчасціла патрапіць 
у кадравы рэестр АП. Пра гэта 
ён і нагадаў 15 студзеня.

Здавалася б, пры чым тут 

кадравы рэестр? Канстытуцыя 
такога паняцця не ведае. Затое 
ў ёй 185 (!) разоў згадваецца 
слова «закон». Але мае рацыю, 
тройчы мае рацыю АП, калі 
заяўляе, што «ўсё ў законах 
не прапішаш». Законы — 
гэта афіцыйная нарматыўная 
сістэма. Але яна не адзіная. У 
яе існуе канкурэнт — сістэма 
паняццяў, што ўзыходзіць 
да крымінальнай і турэмнай 
культуры.

Кожны постсавецкі чалавек, як 
і яго савецкі папярэднік, убірае 
з малаком маці ўменне выбару 
«правільнай» нарматыўнай 
сістэмы, г.зн. максімальна 
адпаведнай канкрэтнай 
сітуацыі.

«Сваім — усё, чужым — закон». 
Гэты базавы прынцып жыцця 
па паняццях не ў Беларусі 
вынайдзены, аднак і парламент 
не беларусы прыдумалі. Але ж 
жыць хочацца, і пажадана жыць 
так, каб потым не было пакутліва 
балюча за змарнаваныя гады…

Калі гэтага не зразумеў — 
значыць, не міністр

Вернемся да нарады ў 
АП 15 студзеня. Акрамя 
выдатнага прызнання «На 
тэрыторыі Мінскай вобласці 
ў вёсцы я сам жыву», падзея 
запомнілася двума адкрыццямі 
вясковага жыхара наконт 
пытанняў адукацыі. Яны 
прагучалі пры прызначэнні 
Міхаіла Лусцянкова рэктарам 
Беларуска-Расійскага ўніверсі-
тэта.

Першае тычылася неабход-
насці прывядзення школьных 
праграм у нармальны выгляд: 
«У нас часам ужо ў восьмым-
дзявятым класе вывучаюць тое, 
што мы раней вывучалі ў ВНУ. 
Няўжо так жыццё паскорылася? 
Няўжо ўсіх іх матэматыкамі 
рыхтуем? Таму трэба вельмі 

сур’ёзна заняцца адукацыяй. 
Калі міністр гэтага не зразумеў 
— значыць, ён не міністр».

Другое адкрыццё перакінула 
масток паміж сярэдняй 
адукацыяй і вышэйшай. 
Апошняя падпала пад крытыку 
за бесперапынныя спробы 
ўкараніць чужую нашай 
традыцыі дзвюхпрыступкавую 
сістэму падрыхтоўкі 
спецыялістаў: «У магістратуру 
павінны ісці пераважна людзі, 
якія будуць займацца навукай і 
выкладаннем. Усіх туды скопам 
пасылаць не трэба. Добра, мы 
прысвоім званне бакалаўра 
пасля заканчэння ВНУ, каб 
дыпломы падыходзілі, але 
будзем лічыць, што гэта чалавек 
з вышэйшай адукацыяй».

Цікава, як падобныя 
адкрыцці спалучаюцца з 
прадэклараваным курсам 
на пабудову IT-краіны, або 
перад намі чарговы прыклад 
стужкі Мёбіуса? Але калі гэта 
так, дык любое рашэнне АП, 
якім бы экстравагантным 
яно ні здавалася для іншых 
назіральнікаў, не будзе 
выходзіць за межы «беларускай 
мадэлі».

Нешта падобнае мае 
аднагодкі маглі назіраць на 
прыкладзе КПСС, што абвясціла 
сябе кіруючай і накіроўваючай 
сілай савецкага грамадства. 
Любыя рашэнні, якія прымалі 
верныя ленінцы, заўсёды былі 
адзіна правільнымі, у тым ліку і 
рашэнні па адмене папярэдніх 
рашэнняў. А ўсім астатнім 
заставалася толькі вагацца 
разам з лініяй партыі, што 
яны паспяхова і рабілі, пакуль 
нечакана не выявілася, што 
нейкі Гарбачоў разваліў краіну.

(скарочана) 
Сяргей Нікалюк

“Новы Час”

Отвести беду, пока она не 
произошла

Неприятности предсказу-
емы. Опасности видны 
издалека. Не стоит дожидаться, 
пока беда придёт в дом, нужно 
принять меры к тому, чтобы 
она вообще не наступила.

От случайных неприятностей 
люди страхуются, но 
большинство неприятностей 
и бед вовсе не случайны, они 
возникают от небрежности, 
беспечности, недально-
видности, самоуспокоенности. 
И от глупости. Это когда 
люди сами напрашиваются 
на неприятности, бездумно 
рискуют, не хотят замечать 
угрозу.

Угроза потери независимости 
нашей страны существует с 
1994 года, когда три из шести 
предвыборных президентских 
программ, так или иначе, 
содержали отказ от атрибутов 
независимости. В 1998 году 

Незалежнасць нашай краіны — наша агульная 
каштоўнасць, наш здабытак. Калі мільён грамадзян 
выкажа сваю пазіцыю — з гэтым ніхто не зможа 
не лічыцца. І тады мы выйдзем на Плошчу 
святкаваць чарговыя ўгодкі нашай незалежнасці, 
а не пратэставаць супраць яе продажу.

«я никогда не буду русским, 
российским гражданином! а вы?» 

были подписаны соглашения, 
которые открывали 
юридические возможности 
для поглощения Беларуси 
Россией.

И вот уже 20 лет мы живём 
с этой угрозой. В минувшем 
году ситуация обострилась. 
В СМИ развернулась 
широкая кампания, 
содержащая, по большей 
части, фейковые новости и 
домыслы незаслуживающих 
доверия политиков, 
экспертов и комментаторов. 
Информационная волна 
подкреплялась назначением 
российского посла с 
сомнительной репутацией, 
заявлениями российского 
премьер-министра на 
беларуской земле, навяз-
чивыми уверениями 
беларуского президента 
о своём суверенитете, 
налоговом манёвром 
России, участившимися 

безрезультативными встре-
чами президентов двух 
стран…

Что я знаю и чего не знаю
Я знаю, что вопрос об 

инкорпорации Беларуси 
в Россию все последние 
десятилетия не снимался с 
повестки дня в Кремле, но 
всегда помещался в «долгий 
ящик», откладывался на 
потом. Но я не знаю, под каким 
номером этот вопрос стоит в 
актуальной повестке дня…

Я знаю, что российскими 
пропагандистами распростра-
няются два противоречащих 
друг другу мифа про Беларусь. 
Основной миф утверждает, 
что беларусы и русские 
один народ, ничем друг от 
друга не отличаются, и все 
беларусы хоть сейчас готовы 
с радостью и благодарностью 
влиться в Россию, только 
Лукашенко и его окружение 
этому препятствуют. Другой 
миф, напротив, уподобляет 
Беларусь Украине, где 
тон задают «западэнцы», 
националисты, «бандеровцы», 
и вот-вот случится беларуский 
майдан, который Россия 
обязана предотвратить любой 
ценой. Но я не знаю, в какой из 

мифов больше верят в России, 
и какой из мифов станет 
официальной версией Кремля 
в случае реализации сценария 
инкорпорации Беларуси. От 
того, какой из мифов будет 
избран в качестве основного, 
зависит то, насколько грубой и 
кровавой будет реализация.

Я знаю, что все слова 
Лукашенко о независимости 
и суверенитете — пустая 
риторика. Ценностью и целью 
для него является только 
власть. Пока независимость 
и суверенитет Беларуси 
остаются условиями его 
власти. Он будет готов принять 
и другие условия, вместо 
этих, если цена его устроит. 
Торг независимостью тянется 
уже больше двух десятков 
лет, значительная часть 
суверенитета уже продана. 
Но я не знаю, о чём торгуются 
президенты России и Беларуси 
на этот раз. Что выставлено на 
продажу, и какова цена?

Я знаю, что за соглашения 
о так называемом Союзном 
государстве Беларуси и 
России мы заплатили большую 
цену. Развитие страны 
затормозилось на десятки лет. 
Мы упустили возможность 

сделать нашу промышленность 
к о н к у р е н т о с п о с о б н о й 
при рыночных ценах 
на энергоносители, 
поставили всю экономику 
в зависимость от другой 
страны. Мы и сейчас теряем 
на экспортно-импортных 
операциях, поскольку они 
отрегулированы в пользу 
России, а не Беларуси. 
Мы опоздали с развитием 
транспортной и логистической 
инфраструктуры, в 
инвестировании в 
инновационные отрасли 
экономики. Социальные, 
культурные, гуманитарные 
потери вообще не поддаются 
учёту. Мы не контролируем 
информационную сферу 
и сферу образования. 
Поставили беларуский 
язык на грань выживания. 
Почти убили кинематограф, 
книгоиздательство, популяр-
ную музыку. Теряем позиции 
в туризме, рекреационном 
бизнесе, отдали россиянам 
сферу развлечений, открыв 
для них множество казино. 
Но я не знаю, понимают ли 
всё это граждане Беларуси и 
правительство.
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НОБЕЛЕўСКі ЛАуРэАТ

(пачатак на стар. №3)

БЕЛАРуСь – РАСіЯ МАНифЕСТ МАЦКЕВиЧА

Я знаю, что инкорпорация Беларуси 
в Россию обернётся огромными, 
неисчислимыми потерями для нашей 
страны, для абсолютного большинства 
людей. Ущерб и потери понесёт от этого 
понесёт и Россия. Очень немногие 
в России это понимают, а те, что 
понимают, не могут ничего изменить. 
Но я не знаю, многие ли беларусы 
это понимают. Многие ли понимают? 
Сколько из тех, кто понимает, готовы 
что-то предпринимать, чтобы не 
допустить беду в нашу страну, в каждый 
дом?..

Моё решение
Своё решение я принял давно, 

и оно неизменно. В октябре 1998 
года я уведомил о своём решении 
президента Лукашенко, он тогда ещё 
был легитимным, законно избранным. 
Такое же заявление ушло смещённому 
в результате государственного 
переворота спикеру парламента Семёну 
Шарецкому и тогдашнему российскому 
послу. Тогда вместе со мной заявления 
с таким же текстом отправили более 
пятидесяти руководителей Конгресса 
демократических профсоюзов, от 
председателя Геннадия Быкова до 
председателей многих первичных 
организаций. Насколько я знаю, 
такие же письма были направлены по 
этим адресам ещё многими членами 
профсоюзов и другими людьми. Такие 
же заявления можно писать и сейчас. 
Правда, парламента в стране нет уже 
22 года. Но, ОНИ ДОЛЖНЫ ЗНАТЬ 
нашу позицию. Сколько нужно таких 
заявлений? Я не знаю. Чем больше, 
тем лучше. Когда-то под моим текстом 
поставили подписи 120 000 граждан 
Беларуси. Думаю, что этот рекорд пока 
не побит, и я не собираюсь его бить. 
Сейчас, как и в конце 90-х, значение 
имеет личная гражданская позиция.

И эту позицию нельзя скрывать и 
прятать. Никогда не стоит скрывать и 
прятать гражданскую позицию, а уж 
перед лицом угрозы нельзя ни в коем 
случае.

Независимость нашей страны — 
наша общая ценность, наше достояние. 
Если миллион граждан выскажет свою 
позицию, с этим никто не сможет 
не считаться. И тогда мы выйдем на 
Плошчу праздновать очередную 
годовщину нашей независимости, а не 
протестовать против её продажи.

Я не хочу в Россию! А вы?
(скарочана) 

Владимир Мацкевич
https://belaruspartisan.by

Об угрозе поглощения Беларуси
«То, что мы паразитировали более 

двадцати лет, это на совести нашей 
власти. Она несет ответственность — и 
это было ясно еще двадцать лет назад, 
что придется за это расплачиваться, 
что нельзя жить за чужой счет. Мы и 
так опоздавшая нация, а теперь еще 
больше времени потеряли.

Российская сторона настроена очень 
серьезно. Я даже встретила нескольких 
молодых людей на своей последней 
встрече, которые не исключают себя „в 
лесах“. Я больше всего боюсь крови. Всё, 
что угодно, можно жить и без горячей 
воды, но все-таки без крови. Это важнее 
всего. Я лично не знаю, какой выход из 
этого.

Без конца выходят статьи в русской 
печати, что, дескать, Лукашенко смотрит 
на Запад и предает Россию. С одной 

стороны, Россия не хочет платить за 
то, чтобы ее не предавали, а с другой 
стороны, обвиняет Лукашенко, что он 
это делает.

Только он поздно это делает, давно 
пора было смотреть на Запад. И есть 
опыт Украины, очень трагический, моей 
любимой страны, где гибнут молодые 
люди. Я бы не хотела такого.

Власть настроена как всегда — выбить 
деньги на один год, нет долгосрочного 
видения страны и будущего. Ну, еще на 
год можно отодвинуть проблему. Но 
проблема есть, и у России есть какая-то 
своя прямота. Путь, который прошла та 
же Прибалтика в 90-е, перед нами стоит 
сегодня. Когда мне писала знакомая 
профессор из Риги, что они в зимнем 
пальто ведут лекции. Но они отстояли 
свою независимость. Я думаю, что у нас 
будут плохие времена. Не знаю, в какой 

форме, но они будут»…
О белорусском обществе
«У нас есть хорошие люди, есть 

культурные люди, есть очень 
хорошие профессионалы. А общества, 
которое объединено какой-то общей 
ответственностью, этого у нас нет. Мы 
не сформировавшееся общество. Что 
бы ни случалось, всё проходит, с нами 
можно сделать всё».

«Нам нужен лидер типа Гавела. 
Который не опускается вместе с самой 
темной частью народа, а который 
поднимает свой народ. А в народе 
много всего. Думаю, что наша власть 
понятия не имеет, что такое народ. Это 
не то, что было 25 лет назад в деревне. 
Люди ездят, смотрят на другую жизнь. 
Наше общество умнее и в массе, и в 
оппозиции. Почему наши страдания 
не конвертируются в свободу, чувство 
собственного достоинства, это большой 
вопрос».

«Когда писала книги, порой в слезах 
после встречи шла домой и думала: 

Нобелевский лауреат Светлана Алексеевич — о своей новой 
книге, ценности семьи и о том, что делать, когда кажется, что 
повлиять ни на что нельзя.

«будут новые времена»

О главном Александр Лукашенко 
с Владимиром Путиным в Сочи, 
похоже, так и не договорился. Но и на 
серьезные уступки, судя по всему, не 
пошел. «Не маневрами только живы 
люди», — отмахнулся белорусский 
президент 15 февраля в Сочи от прессы, 
которой зудело узнать, обсуждалась ли 
компенсация за налоговый маневр в 
российской нефтянке.

Казуистика на тему суверенитета и 
независимости

Да, в этой служебной командировке 
Лукашенко вместе с Путиным предавался 
разным здоровым утехам: горные лыжи, 
хоккей, совместная трапеза с розовыми 
после свежего воздуха лицами...

Но кто поверит, что президент 
Беларуси выбрался туда ради этих 
удовольствий? Он ведь и дома потешные 
соревнования регулярно устраивает — 
от рождественского хоккейного турнира 
до «Минской лыжни».

На самом деле нефтяная компенсация 
— не пустяк. Сам Лукашенко ранее 
говорил, что если ее не дадут, то Беларусь 
потеряет около 400 млн долларов 
только в нынешнем году, а за все время 
маневра — аж 15 млрд долларов.

И если вопрос не сдвинулся, это 
означает, что Минск де-факто не 
готов на дальнейшую интеграцию по 
российскому сценарию, а Россия не 
готова быть щедрой душой за так…

Сегодня в Сочи белорусский президент 
снова затронул эту тему: «Зачем нам 
поднимать вопросы суверенитета 
Беларуси и России? Это икона, это 
святое... Мы даже в этом контексте не 
обсуждаем эти проблемы».

Правда, рассуждения выглядели 
путаными, поскольку вслед оратор 
вдруг произнес фразу, которая вызвала 
оторопь у белорусских националистов: 
«Для меня независимость — это понятие 
относительное».

Более того, Лукашенко подчеркнул, 
что два лидера «готовы настолько 
идти далеко в единении, объединении 
наших усилий государств и народов», 
насколько готовы сами народы.

Путин же оценил итоги переговоров 
лапидарно: «Мне кажется, что работа 
у нас получилась». Обмолвился, что 

тема союзного договора обсуждалась, 
но конкретики не пролил. И тоже 
пожонглировал казуистикой на тему, 
что независимость в современном мире 
условна.

Попытались спрятать неудачу
«Они попытались спрятать свою 

неудачу, однако получилось неуклюже», 
— так в комментарии для Nav-
iny.by оценил высказывания двух 
президентов после переговоров эксперт 
аналитического центра «Стратегия» 
(Минск) Валерий Карбалевич.

У него сложилось впечатление, что 
Лукашенко, рассуждая сегодня перед 
журналистами о воле народов в процессе 
интеграции, заочно продолжал спор, 
происходивший на переговорах.

«Ссылки на народ — это как бы еще 
один способ отвертеться от интеграции», 
— считает аналитик.

Добавлю: в этом контексте 
многозначительно прозвучала ремарка 
Лукашенко, что «если [народы] не 
готовы, какая бы ни была мощная и 
огромная Россия, она сегодня не в 
состоянии навязать кому-то волю».

Действительно, Россия в лице 
Путина сегодня выглядела даже чисто 
физически уязвимо. Тот пришел на 
встречу с Лукашенко с пластырем на 
пальце. Но — никакой конспирологии: 
это вчерашняя травма на тренировке 
по дзюдо, пояснил пресс-секретарь 
Кремля.

Карбалевич сомневается, что в дни 
сочинских переговоров стороны 
действительно не касались налогового 
маневра. Аналитик обращает внимание 
на состав делегаций в первый день: «Там 
были министры как раз на эту тему».

Действительно, 13 февраля в обеих 
переговорных командах были в 
основном представители финансово-
экономического блока. С российской 
стороны, в частности, присутствовали 
первый вице-премьер и министр 
финансов Антон Силуанов, вице-
премьер Дмитрий Козак, глава 
Минэкономразвития Максим Орешкин, 
посол в Беларуси Михаил Бабич 
(также погруженный в экономическую 
тематику).

Все они, к слову, в последние 

пару месяцев отметились жесткими 
заявлениями по Беларуси…

Вряд ли Путин собрал этих 
серьезных мужчин, чтобы поболтать 
с белорусскими гостями о природе и 
погоде. Скорее, разговор шел о главном 
и по гамбургскому счету.

А коль не срослось, то лучше сказать, 
что больные темы и не трогали. И 
вообще — что они не так уж важны. Как 
в басне про лису и виноград…

Политический хоккей на измор
На этот же раз два государственных 

лидера плюс младший сын белорусского 
президента Николай Лукашенко 
демонстративно погоняли шайбу в 
одной команде.

Но искушенная публика понимает: 
на принципиальные вопросы 
двусторонних отношений эта идиллия 
не распространяется. У российской и 
белорусской переговорных команд 
— разные установки, а по большому 
счету — разные интересы. Пока особо 
сблизить позиции, похоже, не удалось.

Впрочем, вероятно, что Лукашенко дал 
понять: он выбирает не продвинутый, 
а, пользуясь термином Медведева, 
консервативный вариант интеграции. 
Кремль, в свою очередь, пока решил 
не перегибать палку. Не хотите — как 
хотите, но тогда на наши пряники особо 
не надейтесь. То есть — очередной 
шаткий временный компромисс.

Да, а в Мюнхен отправили 
председателя КГБ Валерия Вакульчика. 
Почему тогда не министра иностранных 
дел, архитектора разрядки с Западом 
Владимира Макея?

В социальных сетях тут же вспомнили, 
что когда у Лукашенко не выплясывалось 
самому лететь в Европу, то на всякие 
форумы посылались технические 
фигуры, исполнители без намека на 
политические амбиции. В этом есть 
своя логика, если вспомнить фразу 
бессменного президента, что в Беларуси 
— один политик.

Так или иначе, но на чисто 
символическом уровне получилось, 
что Путин в этот раз спутал Лукашенко 
карты на западном направлении…

Политический хоккей на измор 
продолжается.

(скарочана)
Александр Класковский

«БЕЛАПАН»

Из-за переговоров в Сочи белорусский президент был вынуж-
ден отказаться от поездки в Мюнхен...

путин отрезал лукашенко 
западный вектор

почему он после такого страдания, 
почему, как только заговоришь о 
сегодняшней жизни, ты видишь перед 
собой раба, который принимает эту 
жизнь да еще и Сталина может любить в 
придачу. Он как-то умещается в нашем 
человеке. Он хочет иметь и шенгенскую 
визу, и портрет Сталина в доме».

«На нас ответственность за этих 
новых людей, которые у нас в семье, 
в школе, вот где надо бороться. Я не 
верю в уличные демонстрации. Взять 
хотя бы столетие БНР, как его отмечали. 
Какой смысл, как Статкевич, выбежать, 
покричать „долой Лукашенко“, его 
схватили, и всё. А молодые ребята 
организовали, люди вышли, слушали 
белорусские песни, покупали 
белорусские книги. Там была масса 
людей, которые никогда бы не вышли 
в другом случае. Было видно, что они 
чувствовали себя белорусами».

 (скарочана)
Ян Авсеюшкин

https://naviny.by


